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Zápis z jednání Zastupitelstva města Vysokého Mýta č. 1/23                        
konaného dne 22. 2. 2023 

 
 
 

1. Zahájení zasedání zastupitelstva 
 
Zasedání Zastupitelstva města Vysokého Mýta (dále též jako „zastupitelstvo“) bylo zahájeno 
v 16:00 hodin starostou města Ing. Františkem Jiraským, který přivítal členky a členy 
zastupitelstva města a všechny přítomné hosty.  
 
Starosta Ing. František Jiraský sdělil, že dle jednacího řádu zastupitelstva § 9, odst. 1 bude 
z dnešního zasedání pořízen elektronický audiozáznam; tento záznam se pořizuje pro účely 
kontroly pořízeného zápisu a následného zveřejnění anonymizovaného záznamu dálkovým 
přístupem. 
 
Dále upozornil na právo osob z řad veřejnosti vznést odůvodněnou námitku proti 
zaznamenávání jejich osobního projevu.  
 
Konstatoval, že dle prezenční listiny přítomných členů zastupitelstva je přítomno 19 členů 
z celkového počtu 21, takže zastupitelstvo je usnášeníschopné. 
 
Omluven: Mgr. Kysilková, MUDr. Kellner 

 
Neomluven: 
 
 

2. Určení zapisovatele a osoby zodpovědné za obsluhu elektronického 
hlasovacího zařízení 
 
Starosta navrhl určit zapisovatelkou paní Jitku Kočovou a pana Jiřího Kořínka zodpovědného 
za obsluhu elektronického hlasovacího zařízení. 
Návrh na usnesení: 
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Zastupitelstvo města určuje  
zapisovatelkou paní Jitku Kočovou a pana Jiřího Kořínka zodpovědného za obsluhu 
elektronického hlasovacího zařízení. 
 
Výsledek hlasování: Pro   19        Proti 0      Zdrželi se 0 
Usnesení č. 1 bylo schváleno. 
 
 

3. Volba ověřovatelů zápisu  
 
Starosta navrhl zvolit ověřovateli zápisu pana Jiřího Kovaříka a pana Petra Klofandu. 
 
Návrh na usnesení: 
 
Zastupitelstvo města volí  
ověřovatele zápisu pana Jiřího Kovaříka a pana Petra Klofandu. 
 
Výsledek hlasování: Pro 17     Proti 0     Zdrželi se 2 
Usnesení č. 2 bylo schváleno. 
 
 
 

4. Schválení programu 
 
Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou zaslanou členům 
zastupitelstva města.   
 
Návrh na usnesení: 
 
Zastupitelstvo města schvaluje  
následující program zasedání:   

1. Zahájení 
2. Ceny města Vysokého Mýta za rok 2022 
3. Majetkoprávní záležitosti 
4. Různé 

5. Prezentace připravovaných investičních akcí: 
Nová smuteční síň 
Městská knihovna – modernizace 
ul. Sportovní – stavební úpravy (parkoviště) 

6. Diskuze 
7. Závěr 

 
 
Pan Vondráček požádal o změnu programu přidáním bodu „Informace o přípravě dálničního 
přivaděče D35“. Pan starosta sdělil, že dle jednacího řádu, kdy zastupitelé neobdrželi žádný 
materiál, se bude tento bod projednávat v bodě „Různé“. 
  
Výsledek hlasování: Pro 18     Proti 0     Zdrželi se 1 
Usnesení č. 3 bylo schváleno. 
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5.  Mgr. Jan Vlček za Bc. Petru Klasovitou – vedoucí odboru kanceláře starosty 
 
Obsah sdělení: 
Ceny města Vysokého Mýta za rok 2022 
 
Průvodní zpráva: 
Podle Statutu udílení Cen města Vysokého Mýta schváleného Zastupitelstvem města 
Vysokého Mýta dne 15. 9. 2021 usnesením č. 122/21 je před začátkem projednávání nominací 
na Ceny města Vysokého Mýta předkládáno ke schválení jmenování volební komise. Na návrh 
rady města ji zvolí zastupitelstvo města na svém jednání. 
Dále dle Statutu udílení Cen města Vysokého Mýta (čl. III odstavec 2) se věcně příslušná 
komise rady města seznámila s podanými návrhy na udělení Cen města, posoudila je, zda 
jsou v souladu se statutem a měla možnost je doplnit o vlastní návrhy, které měly být podány 
na formuláři a s náležitostmi dle čl. II, odstavec 4. a předány věcně příslušnému odboru MěÚ 
Vysoké Mýto nejpozději do 10. 2. kalendářního roku, v němž se rozhoduje o udělení cen.  
 
 
Přílohy: 
Příloha 01 – Statut udílení Cen města Vysokého Mýta + příloha č.1 – Volební řád pro volbu 
držitelů Cen města Vysokého Mýta (3 listy) 
Příloha 02 – Seznam nominovaných za rok 2022 (1 list) 
Příloha 03 – Nominace na udělení Cen města Vysokého Mýta za rok 2022 (81 listů) 
 
 
Rada města Vysokého Mýta navrhuje zastupitelstvu města přijmout následující 
usnesení: 
 
Zastupitelstvo města schvaluje 
volební řád pro volbu držitelů Cen města Vysokého Mýta za rok 2022. 
 
Zodpovídá: vedoucí odboru kanceláře starosty   
Termín: 22. 2. 2023 
 
Výsledek hlasování: Pro 19     Proti 0     Zdrželi se 0 
Usnesení č. 4 bylo schváleno. 
 
 
Zastupitelstvo města jmenuje 
volební komisi pro volbu držitelů Cen města Vysokého Mýta za rok 2022 ve složení: Mgr. Marie 
Lněničková, JUDr. Libor Poláček, Markéta Nádvorníková, DiS. 
 
Zodpovídá: vedoucí odboru kanceláře starosty 
Termín: 22. 2. 2023 
 
Výsledek hlasování: Pro  19   Proti 0     Zdrželi se 0 
Usnesení č. 5 bylo schváleno. 
 
 
 
Starosta požádal předsedy příslušných komisí (kulturní, výchovně vzdělávací a sportovní) o 
vyjádření k nominacím na udílení Cen města Vysokého Mýta za rok 2022. 
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Pan Petr Klofanda, předseda kulturní komise, seznámil s doporučením kulturní komise. 
Uvedl, že Cenu města za kulturu doporučuje udělit Pavlu Hoškovi, Vojtěchu Konečnému a 
spolku Šlápoty.  
 
 
Mgr. Stanislava Burešová, členka komise výchovně vzdělávací, seznámila s doporučením 
komise. Cenu města pro studenta/žáka roku doporučuje udělit kolektivu studentů 
vysokomýtského gymnázia, Kateřině Nejedlé a Kristině Hájkové. 
 
 
Pan Jiří Kovařík, člen sportovní komise, seznámil s doporučením sportovní komise, která 
doporučuje udělit Cenu města za sport Jakubu Dudychovi, Elišce Zemanové a Autoklubu 
Karosa. 
Dále uvedl, že kanoista Daniel Suchánek získal titul Nejúspěšnější sportovec okresu Ústí 
nad Orlicí. 
 
 
Hlasovací lístky pro udílení Cen města Vysokého Mýta za rok 2022 byly rozdány. Starosta 
vyzval k hlasování. 
 
Proběhlo tajné hlasování pro I. kolo. 

 
Sčítací komise se odebrala ke sčítání hlasů. 
 
 

 
Starosta přivítal pana Ing. Patrika Chadimu, velitele JSDH ve Vysokém Mýtě, který si připravil 
prezentaci o činnosti JSDH.  

 
Ing. Patrik Chadima – velitel JSDH 
 
Pan Chadima přednesl připravenou prezentaci, ve které byla prezentována statistika 
výjezdové jednotky Vysoké Mýto za rok 2022. Podal výklad o činnosti sboru dobrovolných 
hasičů v roce 2022 (viz audiozáznam).  
 
Starosta poděkoval Ing.  Chadimovi za prezentaci jednotky dobrovolných hasičů a za celoroční 
práci hasičů. 
 
 
Starosta předal slovo veliteli městské policie Bc. Peroutovi. 
 

Bc. Filip Perout – velitel MP 
 
Pan Perout informoval o činnosti městské policie v uplynulém roce (viz audiozáznam).  
 
Starosta poděkoval Bc. Peroutovi za informace a celoroční práci městské policie. 
 
 
Volební komise předala starostovi výsledky hlasování. 
Starosta konstatoval, že v I. kole v kategorii č. 3  (student/žák roku) byli zvoleni držitelé Cen 
města Vysokého Mýta za rok 2022.  
 
Starosta zahájil rozpravu k druhému kolu.  
 
Pan Klofanda doporučil v kategorii kultura hlasovat pro oba postupující. 
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Mgr. Lipavský sdělil, že ve druhém kole má každý k dispozici hlas pro kteréhokoliv z kandidátů 
na volebním lístku. 
 
 
Proběhlo tajné hlasování pro II. kolo. 
Sčítací komise se odebrala ke sčítání hlasů. 
 
 
6. Prezentace připravovaných investičních akcí 

 
Bc. Halama prezentoval: 

a) novou smuteční síň 
b) městskou knihovnu – modernizace 
c) přístavbu ZUŠ 
d) kanceláře MěÚ Jiráskova 179 
e) ul. Sportovní – stavební úpravy (parkoviště) 

 
(viz audiozáznam) 
 
 
Sčítací komise se vrátila ze sčítání hlasů. 
Starosta uvedl, že ve II. kole v kat. 1,2,3,4  byli zvoleni držitelé Cen města Vysokého Mýta za 
rok 2022.  
Zastupitelé města zvolili držitele Cen města ve všech kategoriích. 
 
 
Ze zasedání ZM odešel Mgr. Koblížek. 
 
Starosta přednesl usnesení: 
 
Zastupitelstvo města uděluje 
Ceny města Vysokého Mýta za rok 2022 podle výsledků tajného hlasování a ukládá volební 
komisi pro udílení Cen města Vysokého Mýta za rok 2022 jména držitelů zveřejnit na 
slavnostním večeru dne 16. března 2023. 
 
Zodpovídá: vedoucí odboru kanceláře starosty 
Termín: den konání slavnostního večera 
 
Výsledek hlasování: Pro 18     Proti 0     Zdrželi se 0 
Usnesení č. 6   bylo schváleno. 
 
 
                                                                                            
 

7. JUDr. Libor Poláček - vedoucího odboru právního a majetkového 
 
Obsah sdělení: 

1. Koupě pozemků v k.ú. Vysoké Mýto 
 

Průvodní zpráva: 
Na www.bazos.cz je zveřejněn inzerát prodeje pozemků zapsaných na LV 8218 (vlastník NZF 
1 s.r.o.) v k.ú. Vysoké Mýto, a to parc. č. 4602/8, 4629/23, 4629/21 a 4615 o celkové výměře 
13383 m2. Jedná se o pozemky nacházející se na samé hranici katastru s Vanicemi.  
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Inzerovaná kupní cena 548.703 Kč, tj. 41 Kč/m2.  
 

- v ÚP plocha NZs – plochy smíšené krajinné zeleně – pozemky č. 4629/23, 4629/21 a 4615 
- v ÚP plocha NZ – plochy zemědělsky obhospodařované půdy – pozemek č. 4602/8 
- pozemky jsou vhodné pro případné budoucí směny 
 
Majetková komise dne 09.01.2023 doporučila RM a ZM schválit koupi pozemků parc. č. 
4602/8, 4629/23, 4629/21 a 4615 vše v k.ú. Vysoké Mýto od vlastníka za kupní cenu ve výši 
548.703 Kč. 
 
Přílohy: 
Příloha 01 – Mapa + ÚP (1 list) 
 
 
Ze zasedání ZM odešel Ing. Baťa. 
 
 
Rada města Vysokého Mýta navrhuje zastupitelstvu města přijmout následující 
usnesení: 
 
Zastupitelstvo města schvaluje 
koupi pozemků parc. č. 4602/8, 4629/23, 4629/21 a 4615 vše v k.ú. Vysoké Mýto od vlastníka 
za kupní cenu ve výši 548.703 Kč. 
 
Zodpovídá: vedoucí odboru právního a majetkového 
Termín: 30.06.2023 
 
Výsledek hlasování: Pro  17    Proti 0     Zdrželi se 0 
Usnesení č. 7  bylo schváleno. 
 
 
Na zasedání ZM se vrátili Ing. Baťa a Mgr. Koblížek. 
 
 
Obsah sdělení: 

2. Koupě podílu 1/24 na pozemku parc. č. 10494 v k.ú. Vysoké Mýto 
 

Průvodní zpráva: 
1. česká realitní s.r.o. nabízí k prodeji podíl ve výši 1/24 na pozemku parc. č. 10494 orná půda 
v k.ú. Vysoké Mýto (výměra celého pozemku 21402 m2), vlastník VIAGEM a.s. Jedná se o 
pole zacházející se v lokalitě Šnakov; město v r. 2021 již koupilo podíl ve výši 13/144 na tomto 
pozemku. Inzerovaná kupní cena 40.037 Kč, tj. cca 45 Kč/m2.  
 

- v ÚP plocha NZ – plochy zemědělsky obhospodařované půdy 
- podíl může být v budoucnu použit pro směnu za jiné pro město potřebné pozemky či podíly 
 
Majetková komise dne 30.01.2023 doporučila RM a ZM schválit koupi podílu ve výši 1/24 na 
pozemku parc. č. 10494 orná půda v k.ú. Vysoké Mýto od VIAGEM a.s., IČ 04817320, za 
kupní cenu ve výši 40.037 Kč. 
 
Přílohy: 
Příloha 01 – Mapa + ÚP (1 list) 
 
Rada města Vysokého Mýta navrhuje zastupitelstvu města přijmout následující 
usnesení: 
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Zastupitelstvo města schvaluje 
koupi podílu ve výši 1/24 na pozemku parc. č. 10494 orná půda v k.ú. Vysoké Mýto od VIAGEM 
a.s., IČ 04817320, za kupní cenu ve výši 40.037 Kč. 
 
Zodpovídá: vedoucí odboru právního a majetkového 
Termín: 30.06.2023 
 
 
Výsledek hlasování: Pro   19   Proti 0     Zdrželi se 0 
Usnesení č. 8  bylo schváleno. 
 
 
 
Obsah sdělení: 

3. Směna areálu býv. Barum za pozemek pod částí Šemberova divadla 
 

Průvodní zpráva: 
Na základě vyjednávání vedení města s p. Janem Novákem, vlastníkem pozemku pod 
přístavbou Šemberova divadla a vlastníkem okolního pozemku, navrhl p. Novák majetkové 
vypořádání, jehož obsahem je směna pozemku pod přístavbou divadla v jeho vlastnictví 
včetně zřízení věcného břemene únikového východu (únikové cesty) z divadla, a to za 
pozemek s objektem č.p. 85 v ul. Pražská (býv. Barum) a zahrady za tímto objektem do jeho 
vlastnictví, s doplatkem 6 mil. Kč ze strany p. Nováka. Uvedenou směnou by celá budova 
divadla byla na pozemcích ve vlastnictví města VM včetně právního řešení únikového 
východu.  
Ceny nemovitých věcí a VB dle ZP: 
pozemek parc.č. 1274 včetně domu č.p. 85 a dalších staveb ... 8 mil. Kč 
pozemek parc.č. 1275/1 .... 300 tis. Kč (ocenění dle e-mailové zprávy znalce) 
pozemek parc. č. 1276/6 ....175. tis. Kč 
věcné břemeno únikové cesty ...97 tis. Kč. 
Všechny znalecké posudky a odborná ocenění jsou v příloze. 
Dodání nemovitých věcí je, dle § 56 zákona č. 235/2004 Sb., o dani z přidané hodnoty, 
osvobozeno. 
Předmětná směna s výše uvedeným doplatkem je navrhována z důvodu definitivního vyřešení 
vlastnictví pozemku pod obecně prospěšnou stavbou Šemberova divadla s tím, že město 
Vysoké Mýto bude vlastníkem všech pozemků, na kterých se nachází stavba Šemberova 
divadla, a to včetně právního zakotvení evakuační únikové cesty. 
Záměr směny byl zveřejněn na úřední desce od 18.01.2023 do 03.02.2023; ke zveřejněnému 
záměru nedošla žádná vyjádření.  
 
Majetková komise dne 30.01.2023 doporučila RM a ZM schválit směnu pozemku parc. č. 1274 
zastavěná plocha a nádvoří, jehož součástí je stavba Pražské Předměstí, č.p. 85 a pozemku 
parc. č. 1275/1 zahrada, obojí v k.ú. Vysoké Mýto, obojí ve vlastnictví města Vysokého Mýta 
za pozemek nově vzniklý geometrickým plánem č. 4620-1089/2022 označený jako parc. č. 
1276/6 zastavěná plocha a nádvoří v k.ú. Vysoké Mýto ve vlastnictví pana Jana Nováka, 
včetně zřízení věcného břemene únikového východu (únikové cesty) ze Šemberova divadla 
na pozemku nově vzniklém shora uvedeným geometrickým plánem označeném jako parc. č. 
1276/5 v k.ú. Vysoké Mýto, s doplatkem 6.000.000 Kč ze strany p. Jana Nováka. Dodání 
nemovité věci je, dle § 56 zákona č. 235/2004 Sb., o dani z přidané hodnoty, osvobozeno. 
Důvodem směny s výše uvedeným doplatkem je definitivní vyřešení vlastnictví pozemku pod 
obecně prospěšnou stavbou Šemberova divadla tak, aby město Vysoké Mýto bylo vlastníkem 
všech pozemků, na kterých se nachází obecně prospěšná stavba Šemberova divadla, a to 
včetně právního zakotvení evakuační únikové cesty. 
 
Přílohy: 
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Příloha 01 – ZP býv. Barum včetně domu čp. 85 (27 listů) 
Příloha 02 – Určení ceny – pozemek 1275/1 (2 listy) 
Příloha 03 – ZP pozemek 1276/6 pod divadlem (19 listů) 
Příloha 04 – ZP věcné břemeno únikové cesty (21 listů) 
Příloha 05 – Mapa (1 list) 
Příloha 06 – GP (1 list) 
 
Rada města Vysokého Mýta navrhuje zastupitelstvu města přijmout následující 
usnesení: 
 
Zastupitelstvo města schvaluje 
směnu pozemku parc. č. 1274 zastavěná plocha a nádvoří, jehož součástí je stavba Pražské 
Předměstí, č.p. 85 a pozemku parc. č. 1275/1 zahrada, obojí v k.ú. Vysoké Mýto, obojí ve 
vlastnictví města Vysokého Mýta za pozemek nově vzniklý geometrickým plánem č. 4620-
1089/2022 označený jako parc. č. 1276/6 zastavěná plocha a nádvoří v k.ú. Vysoké Mýto ve 
vlastnictví pana Jana Nováka, nar.  trvale bytem , 
včetně zřízení věcného břemene únikového východu (únikové cesty) ze Šemberova divadla 
na pozemku nově vzniklém shora uvedeným geometrickým plánem označeném jako parc. č. 
1276/5 v k.ú. Vysoké Mýto, s doplatkem 6.000.000 Kč ze strany p. Jana Nováka. Dodání 
nemovité věci je, dle § 56 zákona č. 235/2004 Sb., o dani z přidané hodnoty, osvobozeno. 
Důvodem směny s výše uvedeným doplatkem je definitivní vyřešení vlastnictví pozemku pod 
obecně prospěšnou stavbou Šemberova divadla tak, aby město Vysoké Mýto bylo vlastníkem 
všech pozemků, na kterých se nachází obecně prospěšná stavba Šemberova divadla, a to 
včetně právního zakotvení evakuační únikové cesty. 
 
Zodpovídá: vedoucí odboru právního a majetkového 
Termín: 31.12.2023 
 
Výsledek hlasování: Pro  19    Proti 0     Zdrželi se 0 
Usnesení č. 9  bylo schváleno. 
 
 
Obsah sdělení: 

4. Prodej pozemků pro výstavbu dálnice D35 Ostrov – Vysoké Mýto 
 

Průvodní zpráva: 
Ředitelství silnic a dálnic ČR, se sídlem Na Pankráci 546/56, 145 05 Praha 4, IČ 65993390, 
zastoupeno na základě plné moci firmou SATRA, spol. s r.o., Pod Pekárnami 878/2, 190 00 
Praha 9 - Vysočany, žádá, ve věci výstavby dálnice D35 Ostrov – Vysoké Mýto, o uzavření 
KUPNÍ SMLOUVY na prodej pozemků parc. č. 6321/8, 6321/19, 6321/32 a 6321/34 v k.ú. 
Vysoké Mýto. Navrhovaná kupní cena 716.240 Kč. 
 
Pracovní skupina D35 dne 30.01.2023 doporučila RM a ZM schválit uzavření KUPNÍ 
SMLOUVY v rámci stavby dálnice D35 Ostrov – Vysoké Mýto na prodej pozemků parc. č. 
6321/8, 6321/19, 6321/32 a 6321/34, vše v k.ú. Vysoké Mýto za kupní cenu ve výši 716.240 
Kč. 
 
Majetková komise dne 30.01.2023 doporučila RM a ZM schválit prodej pozemků parc. č. 
6321/8, 6321/19, 6321/32 a 6321/34, vše v k.ú. Vysoké Mýto Ředitelství silnic a dálnic ČR, 
státní příspěvkové organizaci, IČ 65993390, za celkovou kupní cenu ve výši 716.240 Kč. 
 
Přílohy: 
Příloha 01 – Žádost + mapa (2 listy) 
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Rada města Vysokého Mýta navrhuje zastupitelstvu města přijmout následující 
usnesení: 
 
Zastupitelstvo města schvaluje 
prodej pozemků parc. č. 6321/8, 6321/19, 6321/32 a 6321/34, vše v k.ú. Vysoké Mýto 
Ředitelství silnic a dálnic ČR, státní příspěvkové organizaci, IČ 65993390, za celkovou kupní 
cenu ve výši 716.240 Kč včetně DPH. 
 
Zodpovídá: vedoucí odboru právního a majetkového 
Termín: 30.06.2023 
 
Výsledek hlasování: Pro  18     Proti 0     Zdrželi se   1 
Usnesení č. 10  bylo schváleno. 
 
 
 
Obsah sdělení: 

5. Koupě pozemků v k.ú. Lhůta u Vysokého Mýta (Knířov) 
 

Průvodní zpráva: 
Paní Renata Kalhousová a pan Jan Fajt, spoluvlastníci pozemků parc. č. 187/15, 187/19 a 
345/2, vše orná půda, vše v k.ú. Lhůta u Vysokého Mýta (celkem o výměře 13782 m2), místní 
část Knířov, nabízejí tyto pozemky městu Vysokému Mýtu ke koupi. Spoluvlastníci navrhují 
kupní cenu ve výši 500 Kč/m2. 
 
- v ÚP zastavitelná plocha Z.51 - BI – bydlení v rodinných domech – městské a příměstské 
 
Majetková komise dne 30.01.2023 doporučila RM a ZM schválit koupi pozemků parc. č. 
187/15, 187/19 a 345/2, vše orná půda, vše v k.ú. Lhůta u Vysokého Mýta od vlastníků za 
kupní cenu ve výši 6.891.000 Kč. 
 
Přílohy: 
Příloha 01 – Mapa + ÚP (1 list) 
 
 
Pan Hlavatý se poptal, kde se nacházejí výše uvedené pozemky, JUDr. Poláček uvedl, že 
v Knířově. 
 
 
Rada města Vysokého Mýta navrhuje zastupitelstvu města přijmout následující 
usnesení: 
 
Zastupitelstvo města schvaluje 
koupi pozemků parc. č. 187/15, 187/19 a 345/2, vše orná půda, vše v k.ú. Lhůta u Vysokého 
Mýta od vlastníků za kupní cenu ve výši 6.891.000 Kč. 
 
Zodpovídá: vedoucí odboru právního a majetkového 
Termín: 30.06.2023 
 
Výsledek hlasování: Pro   19   Proti 0     Zdrželi se   0 
Usnesení č. 11  bylo schváleno. 
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8. Různé  

Ing. arch. Jiří Šafr prezentoval činnost SPOLKU.proMejto a všem zastupitelům rozdal 
šanon s materiály SPOLKU.proMejto. 
(viz audiozáznam) 
Starosta poděkoval za krátkou prezentaci SPOLKU.proMejto. 
 
Starosta podal informace o historii průběhu přípravy výstavby přivaděče D35 na Choceň: 
- vyhledáním trasy byla pověřena společnost TRANSCONSULT Hradec Králové; 
- v roce 2007 Rada PaK projednala a odsouhlasila zahájení prací na Zásadách územního 

rozvoje PaK; 
- v roce 2009 prezentoval na jednání ZM asi 7 různých tras přivaděče Ing. Shejbal ze 

společnosti TRANSCONSULT Hradec Králové, jednu variantu zvolilo ŘSD, následně PaK 
jako tu správnou a od té doby se jedná o tom, jak tu silnici do koridoru začlenit; 

- v roce 2009 pověřilo ZM tehdejšího starostu Ing. Krejzu, aby požádal ŘSD o zhotovení 
alternativní studie trasy za Bučkovým kopcem; na žádost starosty ředitel ŘSD odpověděl, 
že probíhá proces změn ZUR PaK, odkázal na pořízení další změny ZUR PaK; 

- v roce 2011 ZM přijalo usnesení, že preferuje trasování přivaděče podle železniční trati 
Vysoké Mýto – Choceň a pověřuje starostu města Ing. Souška uplatnit námitku při 
projednávání „Zprávy o uplatňování Zásad územního rozvoje PaK“ k navržené veřejně 
prospěšné stavbě přeložky silnice II/312 na k.ú. Vysoké Mýto; z dostupných materiálů 
vyplývá, že tento úkol bývalý starosta Soušek nesplnil; 

- v roce 2011 vznikla pracovní skupina, kde Ing. Zeman byl pověřen zjistit u p. Shejbala 
možné náklady spojené s pořízením nové studie a starosta zahájit jednání se zástupci obce 
Slatina o záměru změnit trasu přivaděče, dále měl jednat s náměstkem hejtmana PaK  
p. Tichým o financování studie nové trasy;  

- na jednání o Návrhu změny č.1 územního plánu Vysokého Mýta v roce 2012 Ing. Zeman 
vysvětlil, že vymezená trasa (před Bučkovým kopcem) byla převzata z nadřazené 
dokumentace ZUR PaK a město musí zapracovat trasu koridoru tak, jak je to vymezené 
v ZUR PaK; 

- v roce 2014 schválilo ZM PaK 1. aktualizaci ZUR, trasa koridoru přivaděče zůstává beze 
změny; 

- v roce 2015 ZM Vysoké Mýto ověřuje soulad Změny č. 2 územního plánu Vysoké Mýto se  
ZUR PaK, čímž schvaluje trasování přivaděče v koridoru před Bučkovým kopcem; 

- v roce 2020 ZM pověřuje vedení města uspořádáním semináře na téma Přivaděč k D35; 
- 26. 5. 2021 se konal v M-klubu veřejný seminář Napojení silnice II/312 na D35;  
- na základě výstupů ze semináře zaslal starosta Ing. Jiraský připomínky Města Vysokého 

Mýta v rámci procesu Posuzování vlivů na životní prostředí (EIA) k záměru napojení silnice 
II/312 na D35; 

- v roce 2023 zástupci SÚS a PaK představili na jednání ve Vysokém Mýtě, za účasti občanů 
Lipové, dokončenou technickou studii napojení silnice II/312 na D35 MÚK Vysoké Mýto - 
západ; dohodly se zde další protihlukové stěny a zelený pás, který by je měl stínit; 

- nyní SÚS chystá soutěž na projektanta, který zhotoví dokumentaci pro územní rozhodnutí. 
 
Pan Šmöger, za občany z Lipové, promítl prezentaci usnesení ZM, RM a seminářů od roku 
2009 týkající se přivaděče, vyjádřil nespokojenost s prací zastupitelů, kteří se nesnažili 
prosadit variantu přivaděče za Bučkovým kopcem. Uvedl, že starosta Jiraský vlastní pozemky 
v katastru obce Slatina, a proto tudy přivaděč nevede. Starosta vysvětlil, že žádné pozemky 
ve Slatině nevlastní. 
 
(viz audiozáznam)   
 
Ze zasedání ZM odešel Mgr. Plhák. 
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Ing. Soušek uvedl, že v roce 2007 ministerstvo dopravy navrhovalo městu stavbu dálnice 
v polovičním dálničním profilu a ZM to v roce 2007 odmítlo.  ZM v roce 2009 projevilo vůli, aby 
se trasovalo jinou cestou a zahájilo jednání, jak to udělat. Podmínka kraje byla, že sami 
najdeme řešení a možnosti trasování, možnosti trasování se vytvořily. V roce 2014 ZM nemělo 
vůli tyto věci prosadit, několik let se na tom nepracovalo. Kraj trval na své variantě a variantu 
si prosadil. Přivaděč slouží VM, odkloní dopravu z města. Dodal, že si zastavíme cestu pro 
výstavbu v této lokalitě. Teď je na zastupitelích, jak s tím naloží. Choceň si situaci vyřešila. 
Nikdy není pozdě, je to jen otázka zastupitelstva. 
 
Starosta s názorem nesouhlasí, podnět měl  Ing. Soušek  podat již v roce 2012 a nepodal. 
Pokud chceme opět otevřít trasování, odsouvá se realizace  stavby  přivaděče o 7 – 10 let.  
Dnes jezdí auta 5 – 10 metrů od domů ul. Pražská,  Hálkova,  Choceňská,  Českých bratří.  
Na minulých ZM deklaroval, že by měl starosta zastávat práva všech občanů města.  Proto 
v současné době nevidí jinou variantu. 
 
 
Pan Šmöger sdělil, že zastupitelé nic 8 let nedělali a není žádné usnesení o přeložce za 
Bučkovým kopcem. 
Starosta se proti tomu ohradil a řekl, že v roce 2012, kdy bylo možno podávat podněty, tak se 
žádné nepodaly.  
 
Pan Borovec se poptal, zda platí usnesení z roku 2020, kde město preferuje variantu za 
Bučkovým kopcem a jak může RM v roce 2022 dát souhlas s trasováním v souladu 
s usnesením ZM. Je zde nesoulad s usnesením RM a ZM. Platí tedy usnesení RM nebo ZM? 
Starosta odpověděl, že usnesení ZM. 
Dále uvedl, že v usnesení č. 151/12 zastupitelstvo města považuje vedení koridoru pro silnici 
č. II/312 na území města Vysokého Mýta dle Zásad rozvoje Pardubického kraje vydaných dne 
29. 4. 2010, na základě usnesení Zastupitelstva Pardubického kraje č. Z/170/10, účinných ode 
dne 15. 6. 2010 za nevýhodné z pohledu dlouhodobého rozvoje města. 
Pan Borovec uvedl, že doposud neviděl podepsaný zápis z jednání z 20.1.2023 s KrÚ.  
Ing.  Krejza sdělil, že zápis ještě není podepsán, pan Synek z SÚS byl na dovolené, zápis 
ještě není podepsán. Připomínky p. Borovce budou do zápisu zapracovány. Do technické 
studie se udělají podél silnice pruhy v šířce 10–20 m tak, aby se mohla vystavět protihluková 
zeď a mohlo se ozelenit. Vše bude zkontrolovatelné v technické studii. Pokud nebude 
dodrženo, budeme rozporovat. 
Starosta řekl, že roce 2015 ZM trasu koridoru přivaděče D35 převzalo ze Zásad územního 
rozvoje PaK do Změny územního plánu VM. Tím schválilo trasu před Bučkovým kopcem. Od 
roku 2015 je tedy koridor schválen. 
 
Mgr. Lipavský řekl, že usnesení RM z letošního roku předcházela diskuze s investorem, 
projektanty, zástupci kraje. Posuzovaly se různé varianty v koridoru před Bučkovým kopcem.  
 
Dále diskutovali pan Hlavatý, pan Kytlic, pan Borovec, Mgr. Lipavský, Ing. Krejza, Mgr. 
Burešová, Mgr. Lipertová, Mgr. Junek. 
 
(viz audiozáznam) 
 
 
 
 
 
 
 



12 

 

9. Diskuze 
 
Pan Vondráček se poptal na rekonstrukci křižovatky U Lípy, starosta odpověděl, že jsou díry 
v silnici, která je v majetku města zadělány a úsek silnice v majetku SÚS je neopravený.  
Křižovatka před hotelem Tejnora bude v nejbližší době opravována. 
 
Mgr. Junek uvedl, že hradební zeď v Jungmannových sadech se vyvaluje, desky na zdi jsou 
nečitelné. Upozornil také na nápisy na fasádě kostela Sv. Trojice. Požádal o to, aby byly 
odstraněny dvě dřevěné prodejní budky z náměstí a uvedl, že altánky z devadesátých let na 
historické náměstí nepatří. Zastupitelé by měli dát podnět kulturní komisi, pozvat architekta na 
jednání ZM, je to námět do diskuze. 
Poptal se na provoz autodromu a požádal město o zajištění a vyvěšení termínů akcí na 
autodromu na rok 2023 na webových stránkách. Starosta řekl, že jsou již termíny akcí 
dohodnuty a budou zveřejněny. 
 
 
 

 
10. Závěr 

 
Starosta pozval na slavnostní večer udílení Cen města dne 16. 3. 2023. 
 
 
 
Předsedající ukončil zasedání zastupitelstva v 18,33  hodin. 
 
 
 
 
 
 
 
Zapisovatelka: Jitka Kočová  v.r. 
 
   
 
Ověřovatelé:   
                         p. Jiří Kovařík  v.r.     

  
 

 
                         p. Petr Klofanda v.r. 
 
  
 
 
Starosta:  Ing. František Jiraský v.r.  
 




